
Zápis ze setkání radních ARAS 
Termín a místo konání: 16. 12. 2024, 17:00, FAMU (učebna U4)  

 
přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová 
omluveni: Radim Špaček, Anna Bobreková, Andrea Culková, Vojtěch Filčev, Tomáš Janáček, Roman 
Kopřivík a Dan Wlodarczyk 

hosté: Matěj František Preisler 
Rada nebyla díky malé účasti usnášeníschopná, proto se jedná jen o setkání radních, nikoli 
zasedání Rady 

 
1. Schválení programu schůze.  
2. Diskuze o kandidátech do orgánů nového Státního fondu audiovize (SFA) – diskutovala se vhodná 

strategie s ohledem na reciproční podporu kandidátů spřátelených organizací. Ideální varianta by 
byla, pokud by na každou pozici byl jeden kandidát, na kterém se shodlo celé AV odvětví.   

3. Zpráva z posledního vyjednávání v ČT – členové obdrželi veškeré podrobnosti o výsledcích 
vyjednávání emailem 12.12. Nyní také jednáme se zástupci ČT, aby v lednu našim členům 
představili dokumentární koncepci i jiné novinky. Na jaře 2025 oslovíme TV Nova a TV Prima o 
termín k obdobnému vyjednávání.  

4. Aktivity navazující na konferenci – Předsedkyně požádala vybrané členy asociace, aby vytvořili 
pracovní skupinu, která sepíše standardy práce režisérů a scenáristů. Pokud máte o tuto agendu 
také zájem, prosím ozvěte se nám. V budoucnu budou standardy sloužit při vyjednávání 
pracovních podmínek s dalšími subjekty. Prezídium AČK nyní vypracovává memorandum mezi 
ARAS, AČK a AFS o budoucí spolupráci. V lednu budou probíhat další jednání nad těmito podklady.  

5. Evaluace Večera ARAS – akce se vydařila, jak po organizační stránce, tak hojnou účastí na 
panelové diskuzi médiích veřejné služby. Vítězný snímek Ceny ARAS Život k sežrání uvedeme 14. 
ledna v rámci Novoročního večírku ARAS (spolu s diskuzí s režisérkou Kristinou Dufkovou).  

6. Shrnutí aktivit od posledního zasedání Rady 20.11. a evaluace proběhlých akcí:  
26.11. proběhla schůzka se zástupci Industry programu Famufestu – diskutoval se návrh možné 
spolupráce (zúčastnily se Marta Nováková a Zuzana Martincová). 
27.11. Zuzana Martincová zastupovala asociaci při jednání platformy udržitelnosti – probíralo se 
fungování platformy v prvním kvartálu 2025 a činnost manažera Miroslava Vlčka.   
29.11. se konalo setkání představenstva KKF, jehož členkou je předsedkyně ARAS Marta 
Nováková. Na 21.1.2025 je svolán sjezd celé KKF.  
2.12. se uskutečnila schůzka zástupců 3 asociací (ARAS-AČK-AFS) o dalším společném postupu – 
viz. bod 4. ARAS reprezentovaly Marta Nováková a Zuzana Martincová.  
3.12. proběhl jednání se zástupci Fantasy studios Marikou Karvánkovou a Lukášem Skalníkem – 
domluvil se workshop o možnostech natáčení v LED studiu, termín stanoven na 14.3.2025.  
3.12. se konala v kině Kavalírka Industry Night – předsedkyně Marta Nováková prezentovala 
nynější i budoucí aktivity asociace a také se zúčastnila diskuze o wellbeingu v AV. 
9.12. proběhl v Poslanecké sněmovně kulatý stůl na téma „Státní kulturní politika“.  ARAS 
zastupovali Zuzana Martincová a Vít Janeček.  
12.12. proběhl za velkého zájmu studentů workshop Jany Neustupové: Duševní zdraví & 
wellbeeing a koordinace intimních scén v AV (UTB Zlín). Akci moderovala Marta Nováková, hosty 
byli herečka Alžběta Malá a režisér Jan Vejnar.   
16.12. se Marta Nováková zúčastnila II. setkání pracovní skupiny na Ministerstvu kultury, kde se 
projednávalo fungování nového SFA – tentokrát se řešil např. Tvůrčí a realizační test. 



7. Plány akcí na zimu: ŠKOLY: 17.12. se koná seminář Jany Neustupové: Koordinace intimních scén v 
AV na katedře režie FAMU (hosty budou opět herečka Alžběta Malá a režisér Jan Vejnar). 
OSTATNÍ: Novoroční večírek ARAS se uskuteční v Edison Filmhub v úterý 14.1.2025 od 19:30 – 
pozvánky všem členům rozešleme v lednu. Na leden také plánujeme další setkání z pásma 
ARAS@TV s ČT.  

8. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nové členky Marie-Magdaleny Kochové (garanti za 
ARAS: Tereza Reichová, Tomáš Hlaváček, Matouš Bičák): 8 radních hlasovalo PRO, paní Kochová 
byla přijata za členku ARAS. 

9. Radní hlasovali v prosinci per rollam o přijetí nového člena Matěje Františka Preislera do sekce 
čekatel (garanti za ARAS: Marta Nováková, Jaromír Polišenský, Jana Hádková): 7 radních hlasovalo 
PRO, pan Preisler byl přijat za člena ARAS (sekce čekatel). 

10. Radní hlasovali v prosinci per rollam o přijetí nové členky Jany Kubíčkové (garanti za ARAS: Marta 
Nováková, Alena Derzsiová, Nataša Slavíková): 7 radních hlasovalo PRO, paní Kubíčková byla 
přijata za členku ARAS. 

11. Radní hlasovali v prosinci per rollam o přijetí nové členky Lucie Bokšteflové (garanti za ARAS: 
Tomáš Pavlíček, Marta Nováková, Roman Kopřivík): 7 radních hlasovalo PRO, paní Bokšteflová 
byla přijata za členku ARAS. 
 

 

 
12. RŮZNÉ:  

● Asociace 25.11. zažádala o dotaci od SFKMG na svou činnost v letech 2026 a 2027. Výsledky 

budou známy na jaře 2025. 

● ARAS spolu-podepsal apel na senátory a senátorky, aby přijali audiovizuální novelu, bez 

pozměňovacího návrhu od Výboru pro hospodářství, zemědělství a dopravu (který chtěl 

zrušit 2% odvody z AVOD služeb pro budoucí SFA). 

● Asociaci oslovili zástupci Kreativní Prahy spolu s Jankou Neustupovou, zda bychom společně 

sestavili registr profesí v AV. Alena Derzsiová se Zuzanou Martincovu domluví k tématu na 

leden 2025 schůzku.  

● Na Page Not Found vyšel rozhovor Táni Zabloudilové s předsedkyní Martou Novákovou: 

https://pagenotfound.cz/clanek/celou-jednu-generaci-filmaru-jsme-nechali-uvarit-cesky-

film-nemuze-byt-kvalitni-kdyz-tvurci-nedostavaji-zaplaceno-rika-sefka-

asociace?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2wvDUzXFw9yMPUJW-

4PQVPbaI5PzBgpT2FREPxBS_pLpsNmgJHXLRDToE_aem_jXRW-8-310bXMuykUzdrXQ 

 
 
Příští Rada ARAS se uskuteční 27. ledna v 17:00  
 

zápis pořídila Zuzana Martincová  
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